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Den 9. februar 2018 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg hermed følgende spørgsmål 

til Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

Naalakkersuisut har det overordnede ansvar for alle beslutninger vedrørende udenskærsfiskernes 

landingspligt til kystnære anlæg, forsåvidt det angår torsk, hellefisk og rejer.  

 Siden 2014 og frem til i dag: -hvor store mængder torsk, hellefisk og rejer har 

udenskærs-fiskerne da landet til de kystnære landanlæg? Hvilken værdi udgør de 

indhandlede mængder i kr. og øre, og hvor meget er der tjent på eksporten af disse 

produkter? 

 I året 2014 vedtog Naalakkersuisut landingspligt til Maniitsoq. Hvad lå der til grund 

for beslutningen om indførsel af landingspligt til Maniitsoq? Hvilke fiskearter er blevet 

indhandlet i Maniitsoq, og hvor stor en mængde udgør disse? Hvor stor er den 

økonomisk gevinst for borgerne i Maniitsoq (via denne landingspligt)? 

 Med tanke på de forskellige fiskearter og rejer, der opfiskes i de Østgrønlandske 

farvande: -hvor store mængder fisk har været omfattet af landingspligten siden denne 

blev indført, og frem til i dag, og til hvilke landanlæg er der da foretaget indhandling? 

 Har Naalakkersuisut planer om, at indføre landingspligt til Østgrønland? 

 Hvor store mængder fisk og rejer er sendt uforarbejdede afsted som råvarer til 

udlandet siden landingspligtens indførsel i 2014? 

 (Medlem af inatsisartut, Mala Høy Kuko, Siumut) 

 

Begrundelse: 

Efter Naalakkersuisuts vedtagelse om landingspligtens indførelse ønskes det oplyst hvor stort et 

økonomisk udbytte samfundet har fået og endvidere ønskes oplyst om landingspligten i øvrigt har 

haft nogen positiv indflydelse på samfundet som sådan. 

Da ledigheden og fattigdommen som man også snakker om, er særligt fremherskende i 

Østgrønland, er det nærliggende at satse på en udvikling af fiskeriet og idet man alligevel skal 

arbejde med at etablere nye arbejdspladser er det nærliggene at få oplyst hvorvidt Naalakkersuisut 

har planer om at få gang i indhandlingen af fisk i Tasiilaq. 

Jeg ønsker at mit spørgsmål besvares indenfor 10 på hinanden følgende arbejdsdage. 

 


